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Vi henvender os fra Nørre Djurs Hallen med en ansøgning om et ekstraordinært tilskud for 2023 på 
300 t.kr.  

Merforbruget på driften er akkumuleret hen over sæson 21/22, 22/23 og det fortsætter i den 
kommende sæson pga. det meget høje antal af aktivitetstimer i hallen. Nørre Djurs Hallen er den 
hal i kommunen, der bliver brugt mest målt på aktivitetstimer.  

Der har i sæsonen 2022/23 været foreningsaktiviteter i hal 1 (den store hal) i 1560 timer, hvilket 
svaret til ca. 47 ugentlige timer i de 33 uger, som tilskuddet dækker. De er fordelt med ca. 1260 
timers træning og ca. 300 timers håndboldstævner. I tillæg til foreningsbrugen følger også et meget 
stort antal mennesker i hallen i forbindelse med afviklingen af især håndboldstævner, hvilket 
medfører både slid og ekstra rengøring. I løbet af en weekend med håndbold anslår vi, at der er 
1000-1500 mennesker (incl. håndboldspillere) igennem hallen. 

I hal 2 er det samlede foreningstimetal for 33 uger 924 timer. 

Udover foreningstimerne kommer skolebruget i dagtimerne. Skolebruget er også steget markant, 
og stiger fortsat, efter at Glesborg Skole er blevet overbygningsskole. Dertil kommer at betalingen 
for skolebrug ikke er blevet reguleret. 

Nørre Djurs Håndboldklub er en forening med stor fremgang i både børne-, ungdoms- og 
seniorrækker. Alle ungdoms- og seniorhold bruger harpiks til træning og kamp, hvilket stort set vil 
sige, at der bruges harpiks i hallen 6 ud af 7 dage om ugen. Omkostningerne relateret til det store 
forbrug af harpiks beløber sig til ca. 25.000,- kr. årligt til rengøringsmidler, harpiksfjerner og papir. 
Derudover kommer at gulvet som minimum skal lakeres hvert 1,5 år pga. den høje 
rengøringsfrekvens med skrappe rengøringsmidler. Det er en udgift på ca. 50.000,- kr. på årsbasis. 
Afskrivninger på gulvvasker er også ca. 25.000,- pr. år. Timeforbruget på gulvvask og anden 
harpiksrelateret rengøring løber op i ca. 15 timer på ugebasis. 

Udover øgede omkostninger til rengøring afføder det høje aktivitetsniveau også øgede 
omkostninger til vand, varme og el. 

Vi har en hal, der lige har rundet 50 år, hvilket desværre også kan ses på vedligeholdelseskontoen. 
Alene i år indtil nu er der brugt ca. 175.000 kr. til almindeligt vedligehold og reparationer. 

Som tilskudsmodellen er på nuværende tidspunkt, og som den har været siden 2016, tages der ikke 
tilstrækkelig højde for et højt aktivitetsniveau. Med kun 20% af det samlede tilskud til 
aktivitetstimer, belønnes et højt aktivitetsniveau slet ikke, og det modsvarer slet ikke driften af en 
hal med aktivitetstimer på det niveau, hvor Nørre Djurs Hallen ligger. Derudover kunne det være 
ønskeligt om aktivitetstilskuddet blev differentieret i forhold til, hvor rengøringskrævende de 
enkelte foreningsaktiviteter er.  

Vi ser derfor meget frem til, at der gøres op med den nuværende tilskudsmodel og at Drift- og 
samarbejdsaftalerne bliver opdateret, så de matcher bl.a. idræt på eliteplan. 

 

På bestyrelsens vegne 

Anne Svane 


